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اتصال ریلی به عراق، وعده سر خرمن
سیدمیثم لاجوردی: اتصال ریلی ایران به عراق 
می تواند اثرات مثبت زیادی بر جریان اقتصاد 2 
کش��ور ایجاد کند. در حال حاضر فقط از طریق 
جاده در 6 سال اخیر حجم صادرات کالا از ایران 
به عراق به طور میانگین به 14/5 میلیون تن با 
ارزشی بالغ بر 6 میلیارد دلار رسیده است. برای 
جابه جایی این حجم کالا به عراق سالانه حدود 
600 هزار سفر توسط وسایل نقلیه سنگین در 
جاده های غربی کشور صورت می گیرد. از طرف 
دیگر افزایش تعداد مسافران ایرانی از 700 هزار 
نفر در سال 1392 به 4/5 میلیون نفر در 1395 
س��بب ش��ده موضوع جابه جایی ای��ن تعداد از 
مسافران به یکی از دغدغه های مسؤولان بویژه 
در ماه های محرم و صفر درآید. قطعا این حجم 
از تبادل کالا و مس��افر نیاز به زیرس��اخت های 
لازم برای تس��هیل امور حمل ونق��ل دارد؛ این 
جابه جایی ها به ص��ورت جاده ای و هوایی انجام 
می شود در حالی که مزیت های حمل ونقل ریلی 
برای جابه جایی کالا و مس��افر برکسی پوشیده 
نیس��ت؛ چه این ش��یوه از حمل ونقل علاوه بر 
جابه جایی حجم بالایی از کالا و مسافر، کاهش 
مصرف س��وخت به نسبت 1 به 7  و همچنین 
کاهش هزینه ه��ای پنهان ناش��ی از تصادفات 
جاده ای را در بر دارد. از این رو راهبردی اساسی 
برای حمل ونقل بین ایران و عراق جهت توسعه 
ارتباطات گردشگری و تجاری از اهمیت ویژه ای 
برخوردار اس��ت. این مه��م بارها مورد اش��اره 
مسؤولان عالی اجرایی کشور نیز قرار گرفته به 
طوری که رئیس جمهوری 2 س��ال پیاپی وعده 
اتصال ریلی به عراق را داده است. حسن روحانی 
در سفر استانی سال 94  خود به خراسان رضوی 
گفته بود: »خط راه آهن جمهوری اسلامی ایران 
در آینده به کش��ورهای آذربایجان و عراق وصل 
خواهد شد و با اتصال راه آهن ایران به بصره عراق، 
مردم و زائران اباعبدالله الحس��ین)ع( در اربعین 
س��ال آینده )س��ال 95( با قطار به زیارت مرقد 
مطهر امام سوم شیعیان ش��رفیاب می شوند«. 
حال یک سال پس از وعده وی همزمان با اربعین 
سال 95، حسن روحانی بار دیگر در استان البرز 
به اقدامات انجام شده درباره تسهیل شرایط برای 
عبور و مرور مردم جهت شرکت در مراسم اربعین 
اش��اره کرد و گفت: »امیدواریم بزودی راه آهن 
ایران به راه آهن عراق متصل شود تا مردم بتوانند 
در همه روزها به عتبات عالیات مشرف شوند«. 
پروژه اتصال ریلی ایران به عراق برای نخستین بار 
در سال 90 با امضای تفاهمنامه ای بین ایران و 
عراق رسمیت یافت اما این تفاهمنامه هیچگاه 
به عقد قرارداد رس��می میان دو کش��ور نرسید 
و در نهای��ت با روی کار آم��دن دولت جدید در 
سال 93 تفاهمنامه دیگری بین مسؤولان ایرانی 
و عراق��ی جهت اتصال 32 کیلومتر باقیمانده با 
عراق امضا شد. طبق این تفاهمنامه ایران متعهد 
به ساخت پلی 700 متری روی اروند شد و عراق 
نیز وظیفه مین روبی و احداث 32 کیلومتر خط 
آهن از بصره تا شلمچه در خاک عراق را بر عهده 
گرفت. تفاهمنامه سال 93 نیز پس از گذشت 2 
س��ال  بدون هیچ اقدام عملیاتی مسکوت ماند 
تا در نهایت در مهرماه 1395  مس��ؤول راه آهن 
جنوب عراق ضمن اعلام عدم توانایی تأمین مالی 
برای ساخت این خط توسط دولت عراق اظهار 
کرد حاضر است این پروژه را به صورت BOT در 
مدت 25 سال به سرمایه گذاران خارجی واگذار 
کند. حال باگذشت 3 سال از آخرین تفاهمنامه 
رس��می و گذش��ت یک س��ال از اع��لام عدم 
توانمندی طرف عراقی برای تکمیل این محور، 
همچنان اقدام خاصی برای رفع مشکل تأمین 
مال��ی این پروژه صورت نگرفته اس��ت. گفتنی 
است، بنا بر اظهارات وزیر راه و شهرسازی، برآورد 
اولیه ساخت این پروژه 50 میلیون دلار معادل 
200 میلیارد تومان است. در همین باره محمد 
سیاوشی، مدیرعامل ش��رکت توسعه بازرگانی 
پیش��تاز وابس��ته به راه آهن جمهوری اسلامی 
ایران که س��ال گذش��ته حمل ترکیبی قطار و 
اتوبوس زوار کربلا از مرز شلمچه تحت مدیریت 
او صورت می گرفت، گفته است: »در حال حاضر 
تع��دادی س��رمایه گذار ایرانی ب��رای این پروژه 
وجود دارد ولی متاسفانه دولت عراق نمی تواند 
تضامین بانکی لازم برای سرمایه گذاری  را آماده 
کند و هنوز کار این پروژه آغاز نش��ده است. در 
صورتی که طرفین اقدامات لازم را انجام بدهند، 
بهره ب��رداری از این پروژه حداقل 3 س��ال زمان 
می برد«.  پرواضح اس��ت وظیفه اصلی پیگیری 
این پروژه در ایران برعهده وزارت راه وشهرسازی 
اس��ت، حال این پرسش مطرح است  که راهکار 
وزارت راه وشهرس��ازی برای خروج از بن بس��ت 
تامین مالی این پروژه و س��رعت بخش��یدن در 
ش��روع عملیات اجرایی آن پس از گذش��ت 6 
سال چیس��ت؟ فارغ از منافع مالی و اقتصادی 
اتصال ریلی بین ایران و عراق ضروری اس��ت در 
راستای تسهیل سفر زائران حسینی در اربعین به 
عنوان یکی از بزرگ ترین تجمع  های مسلمانان، 
پیگیری های جدی از س��وی مس��ؤولان وزارت 
راه وشهرسازی و مسؤولان حمل ونقل عراق انجام 
شود تا پروسه ساخت راه آهن ایران-کربلا هرچه 
زود تر کامل ش��ود و زائران حسینی با آسایش و 

ایمنی بیشتری این سفر زیارتی را انجام دهند.

طرح رجیستری چند مجری دارد؟
توپ ط��رح رجیس��تری از زمی��ن وزارت 
صنعت، معدن و تجارت خارج ش��د و مجریان 
اصلی آن، گمرک و وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات هستند. رمضانعلی صادق زاده، رئیس 
مرکز توس��عه تجارت الکترونیک در گفت وگو 
با ایس��نا، ب��ا بیان اینکه پس از 2 س��ال طرح 
رجیستری آماده اجرا شده است، اظهار داشت: 
پس از جلسات متعدد و فعالیت مشترک میان 
متصدیان اجرای طرح رجیس��تری، این طرح 
برای ساماندهی بازار تلفن همراه و جلوگیری 
از قاچاق اجرا می ش��ود که متصدی اصلی آن 
وزارت ارتباط��ات و کمیت��ه تنظیم مقررات و 
ارتباطات رادیویی و گمرک جمهوری اسلامی 
ایران هستند. وی ادامه داد: موضوعی که اکنون 
در ای��ن باره مطرح می ش��ود، ثبت س��فارش 
تلفن های جدیدی است که پس از اجرای این 
طرح وارد کشور خواهد شد. به گفته وی، از این 
پس متقاضیان می توانند در س��امانه ثبتارش 
نسبت به ثبت مجاز واردات تلفن همراه اقدام 
کنند که این مرحله تا واردات گوش��ی و ثبت 
آن در سامانه رجیستری کشور برعهده وزارت 
صنعت، معدن و تجارت و گمرک ایران خواهد  
بود. به گ��زارش »وطن امروز«، پیش تر رئیس 
کل گم��رک اعلام کرده بود همه بس��ترهای 
تش��خیص موبایل ه��ای قاچ��اق را در اختیار 
مخابرات می گذاریم اما آنطور که مشخص است 
هنوز متصدی اصلی اجرای طرح رجیس��تری 

معلوم نیست.

بدهی  صندوق توسعه به صادرکنندگان

ب��ا توجه به بده��ی 1100 میلیارد تومانی 
صن��دوق توس��عه ملی به صادرکنن��دگان در 
سال گذشته و تکلیف پرداخت 1100 میلیارد 
تومان تس��هیلات دیگر در سال جاری، میزان 
تس��هیلاتی که این صندوق باید تا پایان سال 
1396 به صادرکنندگان پرداخت کند معادل 
2200 میلیارد تومان اس��ت. به گزارش ایسنا، 
این صندوق مکلف اس��ت تا پایان سال جاری 
مبلغی معادل 2200 میلیارد تومان تسهیلات با 
نرخ سود 11 درصد به صادرکنندگان پرداخت 
کند.  مس��اله دیگری که باید به آن اشاره کرد 
این اس��ت که بسته جدید حمایت از صادرات 
غیرنفتی در شهریورماه 1396 ابلاغ شده و قرار 
بر این است از هفته آینده پرداخت تسهیلات 
در دستور کار قرار گیرد اما تاکنون اعتباری در 
این باره تخصیص نیافته است. علاوه بر این باید 
اعلام کرد در سال جاری نرخ سود سپرده های 
صندوق توس��عه ملی به 11 درصد و نرخ سود 
تسهیلات بانک ها برای صادرکنندگان به 13/5 

درصد رسیده است.

خاک خوردن ۷۰۰۰ خودروی 
بدون ثبت سفارش

در حال��ی که بر اس��اس اطلاعات موجود، 
7 ه��زار خ��ودروی ب��دون ثبت س��فارش در 
گمرکات اجرایی متوقف اس��ت، برخی خبرها 
از افزایش فش��ارها به مس��ؤولان ب��رای ارائه 
مجوز ترخی��ص این خودروه��ا حکایت دارد. 
معاون اول رئیس جمهور  اواخر س��ال گذشته 
دس��تورالعمل واردات خ��ودرو را ابلاغ کرد که 
بر اس��اس آن، واردکنن��دگان غیرنمایندگی 
امکان واردات نداش��تند و واردات خودرو تنها 
توسط نمایندگی های رسمی انجام می شد. با 
توجه به اعتبار 6 ماهه اسناد ثبت سفارش در 
عمل تا تیرماه امکان واردات برای واردکنندگان 
غیرنمایندگی نیز وجود داشت. از سوی دیگر 
در ح��ال حاضر و بر اس��اس آمارهای 6 ماهه 
تجارت خارجی کشور، حدود 40 هزار خودرو 
به صورت قانونی وارد کشور شده است. هر چند 
تاکنون میزان واردات با افزایش روبه رو بوده اما 
به نوعی این موضوع به پیشخور شدن استفاده 
از مجوزهای ثبت س��فارش قبلی مربوط بوده 
اس��ت. این در حالی است که با وجود افزایش 
واردات، تعداد خودروهای معطل در گمرک نیز 
بشدت افزایش یافته است. یک مقام مطلع در 
گمرک ایران در گفت وگو با تسنیم از وجود 7 
هزار خودرو بدون ثبت سفارش یا بدون مجوز 
واردات در گم��رکات اجرایی خبر داد. گفتنی 
است، حتی اگر حجم موتور خودروهای متوقف 
در گمرک زیر 2500 سی س��ی باشد اما ورود 
این خودروها ب��ه محوطه گمرکی بدون ثبت 
س��فارش انجام شده باش��د، وزارت صنعت و 

گمرک مجوزی برای ترخیص آنها ندارد.

ریل

3اقتصاد

گروه اقتصادی: روحانی دستور توقف اجرای طرح 
حذف قیمت  از روی کالاها را صادر کرد؛ دستوری 
که بعد از انتقاد بس��یار منتقدان و کارشناسان و 

هشدارهای آنها صادر شده است.
وزیر صنعت، معدن و تجارت با توجه به تأکید 
و نظر رئیس جمهور، طرح تغییر شیوه اطلاع رسانی 
قیمت برخی کالاه��ا )برچس��ب گذاری قیمت( 
در خرده فروش��ی ها یا محل عرضه را لغو کرد. به 
گ��زارش »وطن امروز«، محمد ش��ریعتمداری در 
ابلاغیه  ای، تغییر شیوه اطلاع رسانی قیمت برخی 
کالاها در خرده فروشی را لغو کرد. در این ابلاغیه 
آمده اس��ت: پیرو به تعویق افت��ادن اجرای طرح 
تغییر ش��یوه اطلاع رسانی قیمت برخی کالاها در 
خرده فروش��ی و تأکید رئیس جمهوری مبنی بر 
کان لم یکن ک��ردن طرح موصوف، بدین وس��یله 
ابلاغیه ه��ای قبلی درب��اره اجرای ای��ن طرح لغو 
می شود. همچنین شیوه جلوگیری از اعلام قیمت 
توس��ط کارخان��ه روی کالا به گون��ه ای که امکان 
تخفیف های 50 درصدی فراهم ش��ود با دخالت 
سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولید کنندگان 
تهیه ش��ود. گفتنی اس��ت وزیر صنعت، معدن و 
تجارت در ابلاغیه قبلی خود دستور داده بود زمان 
اجرای طرح تغییر شیوه اطلاع رسانی قیمت برخی 
کالاه��ا در محل عرضه به خاطر بررس��ی جامع و 
حصول اطمینان از تحقق اهداف آن برای حمایت 
منطقی از مصرف کنن��دگان و تولیدکنندگان، به 
تعوی��ق بیفتد. این طرح در مرحل��ه اول کالاهای 
غیرضروری مانند محصولات صنایع بیس��کویت، 
شیرینی، کیک و شکلات، انواع چیپس و اسنک 
و همچنین صنایع سلولزی بهداشتی را به صورت 
پایلوت ش��امل می شد و قرار بود از ابتدای مهرماه 
امسال آغاز ش��ود. در راستای این طرح واحدهای 
تولیدی مشمول موظف بودند بدون الزام به درج 
قیمت مصرف کنن��ده  روی کالاها با رعایت کامل 
شرایط قانونی، محصولات خود را قیمت  گذاری و به 
بازار عرضه کنند. همچنین واحدهای خرده فروشی 
نیز مکلف به اطلاع رسانی قیمت این گروه از کالاها 
به وس��یله درج یا نصب برچسب قیمت  روی کالا، 
در محل عرضه و مستند به فاکتورهای خرید و با 
حداقل قیمت رقابتی و رعایت انصاف و ارائه فاکتور 

رسمی در صورت تقاضای مصرف کننده بودند.
 به گزارش »وطن امروز«، موضوع حذف قیمت 
از روی کالاها در اقتصادی که دس��توری اس��ت و 
سودجویان در آن مترصد فرصت برای ایجاد هرج 
و مرج و افزایش قیمت ها هستند آنقدر غیرمنطقی 

ب��ود که وزیر جدید صنعت در ابتدا آن را تعلیق و 
سپس رئیس جمهور آن را لغو کرد.

ب��ا وجود اینکه دولتی ها ح��ذف قیمت از کالا 
را ضروری قلمداد می کردند اما توجیه آنها بسیار 
غیرمنطقی بود.  موافق  های این مصوبه معتقدند 
با حذف قیمت از روی کالا، فضای تولید و عرضه 
رقابتی      تر می ش��ود به طوری که م��ردم از جایی 
که کالای��ی ارزان       تر و باکیفیت       تر ارائه کند، خرید 
می کنند. به همین دلیل تولیدکنندگان کیفیت 
را ارتق��ا می دهن��د و از طرف��ی عرضه کنندگان 
سطح قیمت را پایین نگه می دارند. این در حالی 
اس��ت که اتفاقا با درج قیم��ت روی کالا رقابت ها 
بیش��تر می شد و اصلا درج قیمت هیچ منافاتی با 
رقابتی ش��دن بازار ندارد. جالب اینکه فقط برخی 
تولیدکنندگان و توزیع کنندگان با این کار موافق 
بودند، چرا که قیمت گذاری به دست آنها می افتاد و 
آنها می توانستند با تصمیمات خود سود بسیاری به 
جیب بزنند. مثلا علی شریعتی، عضو هیات مدیره 
انجمن کانون صنایع غذایی گفته بود: »مدت هاست 
بر استقرار نظام عرضه و تقاضا تاکید می شود و ما 
معتقدیم این اقدام در صورت اجراش��دن موجب 
خواهد شد، فضای رقابتی مطلوبی ایجاد شود«. یا 
سیدرضی حاجی آقامیری، عضو هیات نمایندگان 
اتاق بازرگانی تهران هم در گفت وگویی اعلام کرده 

بود: »حذف برچسب قیمت کالا اقدام مثبتی در 
جهت کمک به تولید و تولیدکنندگان اس��ت.  به 
طور مث��ال در بح��ث میوه، زمانی که مش��تری 
خواستار یک میوه خوب باشد، آن را با قیمت خوب 
می فروشند. اگر قیمتی که دولت مشخص می کند 
قیمتی نباشد که تولیدکننده رضایت داشته باشد، 
طبیعتا از کیفی��ت آن کم می کند. بنابراین بهتر 
است این برچسب را بردارند و اجازه دهند شرایط 

عادی عرضه و تقاضا مسیر را مشخص کند«.  
محس��ن بهرامی ارض اق��دس، عض��و هی��ات 
نمایندگان اتاق تهران هم ضمن اشاره به این جمله 
که طرح حذف قیمت گذاری کالا قانون نیست بلکه 
یک دستورالعمل اس��ت، گفته بود: »این طرح با 
هدف رقابتی کردن فضای بازار و دستیابی به نقطه 
تعادل عرضه و تقاضای کالا در جامعه تهیه و ابلاغ 
ش��ده اس��ت«. وی همچنین اقلام مشمول طرح 
در فاز نخست را شامل انواع بیسکویت، شیرینی، 
کی��ک، ش��کلات، چیپس، اس��نک و محصولات 
صنایع سلولزی بهداشتی برشمرده و اظهارداشته 
بود: »این کالاها سهم و نقش قابل توجهی در سبد 

هزینه ای خانوارها ندارند«.
مردم هم در کنار منتقدان ■

ب��ا وجود اینکه برخی تج��ار و تولیدکنندگان 
از ای��ن طرح حمایت کرده بودن��د اما منتقدان و 

کارشناسان بسیاری معتقدند همه دستاوردی که 
موافقان طرح از آن دم می زنند، با درج قیمت روی 
کالاها نیز دس��ت یافتنی است. مهم ترین هدف از 
نگاه موافقان طرح موضوع رقابتی شدن بازار است 
اما قطعا با درج قیمت روی کالا نیز می توان رقابت 
کرد. شاید آنها فکر می کردند کالا نیز مانند بلیت 
هواپیماست و می شود قیمت شناور را برای آن در 
نظر گرفت اما مردم نیز با این طرح بسیار مخالف 
بودند. در یکی از رسانه های حامی دولت مردم نظر 
خود را اینگونه بیان ک��رده بودند: »همین طوري 
ما مي رویم خرید مي کنیم، س��وپرمارکت محل، 
قیمت را رند مي کند یا قیمتش را به دلخواه بیشتر 
می کند، اگر قیمت نداشته باشد که دیگر نمی دانیم 
چه اتفاقی رخ خواهد داد و نمی فهمیم چقدر سر 
ما کلاه می گذارن��د«.  یا دیگری گفته بود: »عدم 
وجود برچس��ب قیم��ت روي کالاها قطعا هرج و 
مرج در ارائه قیمت ها را در پي خواهد داشت. عدم 
وجود برچسب فقط باب میل برخي فروشنده هاي 
بي انصاف خواهد بود و نه همه آنها«. حالا روحانی 
دس��تور لغو این ابلاغی��ه را داده اس��ت اما قطعا 
س��ودجویان برای سود بیشتر دنبال راه های دیگر 
هستند و لغو این دستور بدون افزایش نظارت ها در 
برخورد با فرصت طلبان نمی تواند تبعات دستور لغو 

شده را از بین ببرد.

روحانی دستور لغو ابلاغیه های نعمت زاده و شریعتمداری درباره  حذف قیمت از روی کالا را صادر کرد

عقب نشینی دولت از طرح هرج و مرج ساز!
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به بهانه غنی س��ازی آرد با آنزیم 
و دیگر ریزمغذی ه��ا، مغز آرد در 
آرده��ای یارانه ای از آن ج��دا و به صورت جداگانه 
به فروش می رس��د که خلاف قانون اس��ت. رئیس 
اتحادیه صن��ف نانوایان س��نگکی ته��ران درباره 
اینکه برخی ها ن��ول آرد را ج��دا و به قنادی ها به 
قیمت گزاف می فروش��ند، گفت: 40 درصد گندم 
خریداری ش��ده برای تولید آرد درجه 3 اس��ت. به 
گزارش تس��نیم، قاس��م زراعتکار ادامه داد: دولت 
گن��دم را ب��ه ص��ورت تضمین��ی و 2 برابر قیمت 
جهانی خری��داری می کند اما مش��کلاتی در آرد 
و خمی��ر نان ایجاد می ش��ود. زراعتکار اضافه کرد: 
جلس��ات زیادی برای کاهش میزان نمک موجود 
در نان ب��ا بخش های مختلف وزارت بهداش��ت از 
جمله دفتر بهبود تغذیه مدارس و جامعه داشتیم 
و خوشبختانه میزان متوس��طه نمک مصرفی در 
ن��ان از 1/8 به حدود یک گ��رم کاهش یافت. وی 
اظهار داشت: امسال کیفیت آرد در فصل تابستان 
برای نانوایان بسیار نامناسب بود، چرا که مسؤولان 
خرید گندم، محصولات درجه یک، 2 و 3 را به یک 
قیمت خریداری کردند و در تولید آرد به کار بردند. 
بنابراین می توان گفت 30 درصد از گندم تولیدی 
در کش��ور با کیفیت مناسب، 30 درصد درجه 2 و 
حدود 40 درصد درجه 3 است. زراعتکار اضافه کرد: 
دولت برای نگهداری هر کیلوگرم از گندم درجه 3 
حدود 150 توم��ان پرداخت می کند در حالی که 
بخشی از این نوع گندم که برای خوراک دام مورد 

نیاز است، می توانس��ت به آنها داده شود تا واردات 
گندم خارجی خوراک دام کاهش یابد. وی با بیان 
اینکه استان تهران تولیدکننده گندم نیست بلکه 
مصرف کننده آن است، افزود: باکیفیت ترین گندمی 
که در استان های مختلف تولید می شود در همان 
استان استفاده و باقیمانده آن به استان تهران ارسال 
می ش��ود. در تهران ح��دود 17 میلیون تن گندم 
خریداری شده و در حال حاضر حدود 13 میلیون 
تن گندم برای مصرف استان تهران وجود دارد. وی 
تصریح کرد: 85 درصد از نانوایی ها به دلیل استفاده 

از آرد یارانه ای، اختیاری در انتخاب نوع آرد مصرفی 
خود ندارند و از سوی دیگر در کارخانجات تولید آرد 
نیز نول آرد را کشیده و مغز آن جدا می شود و آرد 
را با مواد بهبوددهنده و آنزیم غنی سازی می کنند. 
زراعتکار خاطرنش��ان کرد: تابستان امسال دست 
بیشتر ش��اطر نانوایی ها قرمز شده بود زیرا گلوتن 
آرد به حدود 19 رس��یده ب��ود در حالی که میزان 
استاندارد آن در فصل تابستان باید حدود 27 باشد 
بنابراین زمانی که گلوتن آرد پایین باشد نانوا مجبور 
است از نمک بیشتری استفاده کند تا آرد کیفیت 

بهتری پیدا کند اما در فصول سرمای سال استفاده 
از نمک در نان های س��نتی کاه��ش قابل توجهی 
خواه��د یافت زیرا نانوا در این فص��ول آرد را با آب 
سرد خمیر می کند. رئیس اتحادیه نانوایان تهران با 
بیان اینکه قیمت نان به بهانه یکسان سازی نرخ نان 
3 سال است که تغییری پیدا نکرده است، افزود: اگر 
یک نانوایی لواش در هر روز 3 هزار عدد نان پخت 
کند، در ماه حدود 20 میلیون تومان نان می فروشد 
و باید برای تامین آرد مورد نیاز 10 میلیون و 700 
هزار تومان و برای کارکنان خود حداقل باید حدود 
10 میلیون تومان پرداخت کند و این شرایط برای 
نانوایان بس��یار دشوار است. وی از آمادگی صنف و 
اتحادیه نانوایان برای مذاکره با دستگاه های اجرایی 
و مس��ؤول درباره میزان نم��ک، کیفیت آرد و نرخ 
ن��ان خبر داد و گفت: اتحادی��ه نقش پل ارتباطی 
بین مسؤولان، مصرف کنندگان و اعضای صنف را 
دارد تا مش��کلات نانوایان برطرف شود و کیفیت و 
سلامت نان ارتقا یابد. زراعتکار یادآور شد: ماموران 
بهداش��ت محیط وزارت بهداشت در زمان بازرسی 
خود از نانوایی ها کیفیت آب را نیز کنترل کنند، چرا 
که سختی آب در برخی مناطق به 240، کلر به 4 و 
نیترات به 50 می رسد و آب مصرف شده در خمیر 
تاثیر بسیار زیادی در نان پخته شده دارد. اتحادیه 
نانوایان آمادگی همکاری با مسؤولان و بویژه وزیر 
بهداش��ت را دارد. به گفته وی، از س��ال 96 فقط از 
گندم ایرانی برای تولید آرد اس��تفاده می شود که 

کیفیت بالایی ندارد.

درص��د   70 اطلاع��ات  رص��د 
تراکنش ه��ای بی هویت��ی که به 
سازمان مالیاتی اعلام شده است، نه تنها از سال 90 
بلامانع اس��ت بلکه می توان از سال 80 نیز بررسی 
کرد. به گزارش تس��نیم، محمدرضا پورابراهیمی، 
رئیس کمیس��یون اقتصادی مجلس اظهار داشت: 
آمادگی داریم با هماهنگی 3 اتاق بازرگانی، تعاون 
و اصناف و با هم��کاری وزارتخانه های امور خارجه 
و صنعت، معدن و تجارت کارگروه پنجگانه تعریف 
کنیم تا این کارگروه ظرفیت هایی را برای صادرات 
فراه��م آورد. پورابراهیم��ی ادامه داد: کمیس��یون 
اقتص��ادی مجلس ب��رای شفاف س��ازی اقتصادی 
بررس��ی لایحه دولت درب��اره نص��ب و راه اندازی 
صندوق ه��ای مکانیزه فروش را به پایان رس��اند تا 
2 هفته آین��ده این لایحه به صحن علنی مجلس 
ارسال شود؛ همه هزینه های تامین مالی برای نصب 
صندوق و راه اندازی آن و همچنین خدمات بعدی 

برعهده دولت است. وی با اشاره 
به موضوع بررسی تراکنش های 
بانکی اصناف خاطرنشان کرد: 
دوشنبه آینده نشست مشترک 
می��ان کمیس��یون اقتصادی 
مجلس با س��ازمان مالیاتی و 

اتاق های بازرگانی، اصن��اف و تعاون برای حل این 
مشکل تشکیل می شود. به گفته پورابراهیمی، 70 
درصد تراکنش های بی هویتی که به سازمان مالیاتی 
اعلام ش��ده است رصد اطلاعات آنها نه تنها از سال 
90 بلکه از س��ال 80 از نظر کمیس��یون اقتصادی 
مجلس بلامانع اس��ت اما درباره واحدهای صنفی 
نحوه اجرای قانون باید به شکلی باشد که مشکلی 

برای صن��وف ایجاد نکند. وی 
خاطرنش��ان کرد: 70 درصد 
تراکنش ها، مربوط به کسانی 
است که فاقد هویت اقتصادی 
هستند یعنی از اتاق بازرگانی، 
اصناف و تعاون مجوزی ندارند.

نرم افزار صندوق های فروشگاهی آماده شد ■
از س��وی دیگر رئیس س��ازمان ام��ور مالیاتی 
گف��ت: نرم افزار مورد قبول س��ازمان امور مالیاتی 
درب��اره صندوق ه��ای فروش واحده��ای صنفی 
تا پای��ان آبان م��اه به بخش خصوص��ی معرفی 
خواهد ش��ود. سیدکامل تقوی نژاد در گفت وگو با 
تس��نیم، در این باره افزود: یک هیات با نظر بنده 

برای بررسی اعتراض اصناف درباره تراکنش های 
بانکی به اصفهان اعزام ش��د. وی با بیان اینکه در 
قوانین  مختل��ف از جمله قان��ون نظام صنفی و 
برنامه پنجم توس��عه، موضوع نصب صندوق های 
مکانیزه فروش اش��اره شده است، افزود: آیین نامه 
نصب صندوق های فروش به مجلس ارسال شده و 
تاکنون موادی از آن نیز به تصویب رس��یده است. 
وی ادامه داد: نباید اجازه رانت خواری را به عده ای 
داد و بر همین اس��اس س��ازمان مالیاتی تصمیم 
دارد نرم افزار و شاخص مورد قبول سازمان  درباره 
صندوق ه��ا را اعلام عمومی کند و در مرحله بعد 
بخش خصوصی می تواند به عنوان همکار سازمان 
مالیاتی در زمینه توزیع صندوق ها اقدام کند. وی 
تصریح کرد: پس  از معرف��ی نرم افزار مورد قبول 
س��ازمان، بخش خصوصی در ی��ک رقابت قانونی 
می تواند همکاری خود را با سازمان مالیاتی برای 

توزیع صندوق ها آغاز کند.

رئیس اتحادیه صنف نانوایان سنگکی تهران:

آرد نانوایی ها بی کیفیت و گلوتن آن 19 است

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس پیشنهاد کرد 

بررسی تراکنش های مالی مؤدیان مالیاتی از سال 80
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